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پيمانكاران ايراني فعال در كشور عراق ماه هاست كه براي دريافت حق و 
حقوق خود سردرگم هستند. دولت براي اينكه شركت هاي داخلي پابرجا 
بمانند 200 ميليون دلار به آنها كمك كرده تا پس از دريافت معوقاتشان 
اين مبلغ را باز پس دهند. دولت عراق كه كشورش بيش از ايران و به ميزان 
4 ميليون بشكه نفت خام در چارچوب سازمان اوپك صادر مي كند مدعي 
است كه به خاطر كاهش قيمت نفت و ش��رايط ويژه اين كشور در نبرد با 
داعش در حال حاضر توان پرداخت مطالبات شركت هاي ايراني را ندارد! و 

معلوم نيست اين مشكل چه وقت برطرف مي شود. 
تحليل راهبردي ش��رايط اقتصادي كش��ورهاي همس��ايه براي افزايش 
صادرات و حمايت از توليد كنندگان داخلي بر عهده كدام دستگاه است؟ 
چه دستگاهي بايد به شركت هاي داخلي درباره همكاري با دنيا راهنمايي 
كند و در صورت بروز مشكل با رايزني هاي سياسي مدافع حقوق شهروندان 

ايراني باشد؟
رهبر معظم انقلاب در سياست هاي بيست و چهار گانه اقتصاد مقاومتي 
تأكيد كردند كه بايد »برنامه ريزي توليد ملي متناسب با نيازهاي صادراتي، 
شكل دهي بازارهاي جديد، و تنوع بخشي پيوند هاي اقتصادي با كشورها 
به ويژه با كشورهاي منطقه« انجام شود. بر اين اساس دستگاه هاي اجرايي 
بايد با كمك وزارت امور خارجه ديپلماسي اقتصادي را در صدر برنامه هاي 
خود قرار دهند. ايش��ان در ديدار با هيئت وزيران تأكيد كردند: »وزارت 
خارجه بايد براي اين كار بنشيند و برنامه ريزي كند. يعني در يك بخش 
اقتصادي علي الظاهر هست، يعني از سابق بوده كه بايد برنامه ريزي كنند 

و آن را فعال كنند.«
دستگاه وزارت خارجه در س��ال هاي اخير بزرگ ترين دستاوردش برجام 
بوده اس��ت. فارغ از ميزان موفقيت اين توافق و پيامده��اي آن، عملكرد 
دستگاه خارجي كشور با دهها سفارتخانه و دفتر براي استفاده از ظرفيت 
ديپلماسي در حوزه اقتصاد مشخص نيس��ت. در دولت يازدهم معاونت 
اقتصادي وزارت خارجه تقريباً به حالت تعطيل درآمده است و معاونت هاي 
منطقه اي وزير نيز آماري از ميزان اثرگذاري اقتصادي خود ارائه نمي كنند. 
صادرات كالا و خدمات به كشورهاي همسايه در سال هاي اخير افزايش 
داشته اس��ت اما هيچ گاه فرصت ها و موانع توس��عه مناسبات رصد نشده 
است، به همين دليل است كه گاه شاهد اقدامات يك جانبه طرف مقابل 
در برابر تجار ايراني هستيم.  ايران در سال هاي اخير كمك هاي بسياري 
به عراق كرده است كه بارزترين آن حضور مستش��اران نظامي كشور در 
نبرد با داعش است اما نبود ديپلماسي اقتصادي باعث شده كه عراقي ها 
با دليل و بي دليل  براي كالاهاي ايراني ممنوعيت ايجاد مي كنند. يك روز 
واردات سيمان از ايران متوقف مي شود و روز بعد ميوه و ساير محصولات از 
استاندارد خارج مي شوند. اين در حالي است كه شركت هاي ترك با وجود 
موشكباران و اشغال ارضي شمال عراق بدون هيچ مشكل و براساس برنامه 
درازمدت كالاهاي خود را صادر مي كنند.  در ابتداي سال 1395، معاون 
اول رئيس جمهور در ابلاغ پروژه هاي اولويت دار وظيفه ظريف و همكارانش 
را شناسايي و تدوين برنامه رفع موانع سياسي مشاركت با اقتصاد جهاني و 
پيشبرد برون گرايي اقتصاد )توسعه صادرات غيرنفتي( عنوان كرد. از عمر 
برجام بيش از يك سال گذشته است و از سنگيني بار اين مسئوليت از دوش 
وزارت خارجه قطعاً كاسته شده است، بنابراين منطقي است كه در پايان در 
سال اقتصاد مقاومتي، اقدام و عمل ظريف و همكارانش عملكرد خود را در 

اين دو زمينه گزارش دهند. 

سحر لاله 

مجلس دي�روز از مصوبه س�قف 24 ميليوني 
حقوق برخي از مشاغل دولتي عقب نشست اما 
رئيس مجلس روز آرامي نداشت. او كه زماني 
رئيس جمهور وقت را به خاطر »بگم بگم« هايش 
ش�ماتت مي كرد، ديروز خود منتق�دان اين 
مصوبه را به ايج�اد » ج�و ناجوانمردانه عليه 
مجلس« و »جانماز آب كشي« متهم و تهديد 
كرد:»به حس�اب اين قضيه خواهيم رسيد«! 
البته علي لاريجاني با كنايه فهماند كه از چه 
كساني عصباني است اما مردم در شبكه هاي 
اجتماعي ديروز به اين سخنان رئيس مجلس 
واكنش نشان دادند و نوشتند: »تو هم كه بگم 
بگم مي كني!« و نيز به موضوع مهم تري اشاره 
كردند: »شكر خدا در مردمسالاري ديني ايران، 
قدرت تقسيم شده است تا يك رئيس مجلس 
نتواند به تنهايي به حس�اب كس�ي برس�د!«

به گزارش »جوان«، علي لاريجاني روز گذشته از 
كوره دررفت و با عصبانيت هر چه تمام به منتقدان 
داخل و خارج از مجلس شوراي اسلامي نسبت 
به مصوبه مجلس در مورد حقوق مديران  حمله 
كرد و با اشاره به سقف حقوق 24ميليون تومانی 
مديران مشمول تبصره ماده 38 و آنچه جوسازي 
ناجوانمردانه عليه مجلس توصيف مي كرد، گفت: 
حالا ما به حس��اب اين قضيه خواهيم رسيد! در 
اين ميان منتقدان مصوبه اي كه روز گذشته در 
مجلس اصلاح شد از ادبيات علي لاريجاني نسبت 
به منتقدان داخ��ل مجلس و خ��ارج از مجلس 
مصوبه پيشين حقوق بسيار تعجب كردند و اين 
تعجب و شگفتي در رسانه ها و همچنين فضاي 

مجازي نيز وجود داشت. 
 استدلال نه چندان صحيح آقای رئيس

علي لاريجاني با اين منطق و استدلال كه عده اي 
در دولت حقوق ه��اي 40، 50 ميليوني دريافت 
مي كردند و ما در زمان افشاي حقوق هاي نجومي 
به دولت گفتيم كه مقامات نبايد بيش��تر از 10 
ميليون تومان دريافتي داشته باشند، مدعي بود 
مجلس كه با تعيين محدوده 10تا 14 ميليوني 
براي مقام��ات در مصوب��ه مورد مناقش��ه ماده 
38لايحه برنامه ششم و افزايش 60 درصدي اين 
محدوده براي مشاغلي كه در تبصره آمده و گويا 
با نظر تلويحي شوراي نگهبان عنوان »مديريتي« 
نيز به تبصره افزوده ش��ده است، اقدامي انقلابي 
انج��ام داده اس��ت و منتقدان نباي��د حقوق 24 
ميليوني كه مشمول برخي از مشاغل مي شد را 

مورد نقد قرار مي دادند. 
در اي��ن بين اما منتق��دان براين ب��اور بودند كه 
در تبصره مذكور سقف دستمزدي 24ميليوني 
براي برخي از مش��اغل لحاظ ش��ده بود كه حق 
اعطاي اين دستمزد به دست مقاماتي بود كه 10 
ميليون دريافتي داشتند و اين امر مي تواند يك 
رانت تلقي شود و در مسير اجرا وضعيتي را پيش 
بياورد كه تمامي مديران ب��ه طرق مختلف مفر 
دستيابي به دستمزد 24ميليوني را پيدا كنند، از 
اين گذشته در تعيين محدوده 10 تا 14ميليوني 
دستمزد هاي غير تبصره اي ماده 38لايحه برنامه 
ششم نقدهايي وجود داشت كه گفته مي شد بايد 
كمتر مي بود چراك��ه هزينه هاي جاري دولت به 
شدت افزايش يافته است و هيچ يك از اعداد فوق 

انطباقي با تورم ندارد. 
  علي لاريجاني رئيس مجلس ش��وراي اسلامي 
در دونوبت صبح و عصر  نشست علني روز شنبه 
پارلمان با متوقف كردن مذاكرات بررسي لايحه 
بودجه سال آينده كل كشور و با اشاره به اصلاح 
ماده 38 لايحه برنامه شش��م توس��عه در جلسه 
علني هفته گذش��ته پارلمان، اظهار داشت: پس 
از اين اصلاح، يك موج خلاف واقع توسط عده اي 
كه مقاصدشان معلوم نيست چه چيزي بوده، در 
كشور ايجاد شد و ريش��ه آن هم معلوم است كه 

چه چيزي بوده است، مجلس مطلب روشني را 
تصويب كرد و براي اينكه حقوق هاي نجومي رخ 

ندهد يك سقفي براي حقوق ها گذاشت. 
وي ادامه داد: ما در آن مصوبه گفتيم كه مقامات و 
مديران كشور، »بيشتر از دو برابر حداكثر حقوق« 
نمي توانند دريافت كنند كه مي شود حدود 10 
ميليون تومان، چون در اين كشور، رقم هاي 50 
و 60 ميليون تومانی دريافت مي شود، ما ديديم 
كه يك عده فقط حرف مي زنند، بنابراين مجلس 

پيشقدم شد تا جلوي اين مسئله را بگيرد. 
لاريجاني گفت: مجلس  جلوي حقوق هاي نجومي 
را گرفت، گفتيم اگر رؤساي قوا يا وزرا يا معاونان 
رئيس جمهور موارد استثنايي ديدند، كارشناساني 
بودند، مشاغل تخصصي بود، واحدهاي عملياتي، 
مناطق م��رزي و مح��روم بتوانند اگر پزش��كي 
جايي كار مي كند يا كسي را در زمينه تخصصي 
جايي نياز داريم، بتوانند 60 درصد از اين اضافه 

بگيرند. 
وي تصري��ح كرد: اي��ن مرب��وط ب��ه مقامات و 
مديران نبود، شوراي نگهبان ايراد گرفت و آقاي 
حاجي بابايي كه در كميس��يون تلفيق پيگيري 
مي كرد گفتند ك��ه طبق نظر ش��وراي نگهبان 
اگر »مديريت« را اينجا اضافه كنيم براي آن 60 

درصد مشكل حل مي شود. 
 جوي كه علي�ه مجلس س�اختند، واقعاً 

ناجوانمردانه بود
لاريجاني گفت: مقصود هم اين نبود كه مقامات 
بگيرند، اين ج��وي كه عليه مجلس س��اختند 
واقعاً ناجوانمردانه بود، حالا من بگذرم ولي بايد 
يك زماني راجع به آن بحث شود كه افرادي كه 
مي گويند ما خيلي طرفدار حكومت هس��تيم و 
ولايت فقيه، اين جور با الفاظ زشت در مورد قوه 
مقننه كه در رأس امور اس��ت، ح��رف بزنند، در 

آينده بايد درباره اينها حرف بزنيم. 
 به حساب اين قضيه خواهيم رسيد

وي اظهار داش��ت: ما بايد بر مصوب��ه قبلي خود 
بايس��تيم، چرا م��ا بايد هزين��ه اين مس��ئله را 
بدهيم؟ براي تأمين نظر ش��وراي نگهبان كه به 
آقاي حاجي باباي��ي گفته بودند اق��دام كرديم، 

اما فحش��ش را جرئت ندارند به آنه��ا بگويند، به 
مجلس مي گويند! حالا ما به حس��اب اين قضيه 

خواهيم رسيد!
 برداشت  مصادره به مطلوب

لاريجاني با بيان اينكه اين مصوبه در كشور مسئله 
ايجاد كرده است، گفت: پيشنهاد من اين است كه 
اين عبارت را حذف و بر مصوبه قبلي خود اصرار 
كنيم، ما از لحاظ قانوني اين حق را داريم كه آن را 

اصلاح و بر مصوبه قبلي خود اصرار كنيم.
علي لاريجاني رئيس مجلس پس از رأي وكلاي 
ملت مبني بر بازگش��ت به مصوبه اس��بق خانه 
ملت در تبصره 38 لايحه برنامه ششم توسعه در 
سخناني اظهار داشت: از اول انگيزه مجلس اين 

بود كه جلو حقوق هاي نجومي را بگيرد و اين جفا 
به مجلس كه ركن مهم كشور است، بود كه اين 

طور حرف هاي سخيفي راجع به آن بزنند. 
وي خاطرنشان كرد: آقايان ش��وراي نگهبان به 
اين تبصره ايراد گرفتند، ما ب��راي رفع ايراد آنها 
اين جمله را اضاف��ه كرديم، ولي مس��ئله اصلي 
حقوق هاي مقامات همان نظ��ر قبلي بود؛ برخي 
روي موج غلطي مي خواس��تند سوار شوند، شما 
�نمايندگان مجلس � ب��ا اين كارتان جلوي موج 
غلط را هم گرفتيد كه كسي نتواند سوءاستفاده 
كند. رئيس مجلس شوراي اسلامي يادآور شد: 
مجلس همين نظ��ر را از اول داد و مصوبه امروز، 
نظر قبلي مجلس بود؛ نگويند كه مجلس كارنامه 

سياه دارد.
 توضيحات حاجی بابايی

رئيس كميس��يون تلفيق برنامه شش��م توسعه در 
مجلس با اشاره به اصلاح مصوبه قبلي مجلس مبني 
بر حقوق 24 ميليون تومان مديران كش��ور، گفت: 
طبق مصوبه روزگذش��ته س��قف دريافتي مديران 

كشور 12 ميليون و 600 هزار تومان تعيين شد. 
حميدرضا حاجي بابايي رئيس كميسيون تلفيق 
برنامه ششم توس��عه در مجلس شوراي اسلامي 
در حاشيه نشست علني شنبه پارلمان در جمع 
خبرنگاران با اش��اره به بازگش��ت خانه ملت به 
مصوبه قبلي خود درباره س��قف حقوق مديران 
كشور، اظهار داش��ت: نمايندگان پيش از اين در 
برنامه ششم توسعه، سقف دريافتي حقوق بگيران 
را 12 ميلي��ون و 600 هزار توم��ان تعيين كرده 
بودند و چهار گروه مش��اغل تخصصي، مشاغل 
عملياتي، مناطق مرزي و مناطق محروم را از اين 
سقف مستثني كرده بودند كه در مصوبه بعدي 
مديران نيز به جمع مستثني شده ها اضافه شدند، 
اما امروز با اصلاح مصوبه مجلس سقف دريافتي 
همه حقوق بگيران از جمله مديران 12 ميليون و 

600 هزار تومان تعيين شد. 
وي همچنين گفت: بر اين اساس، سقف حقوق 
دريافت��ي چهار گروه مس��تثني ش��ده از جمله 
مش��اغل تخصصي، مش��اغل عملياتي، مناطق 
مرزي و مناطق محروم 30 درصد بيش از سقف 
دريافتي همه حقوق بگيران خواهد بود و س��قف 
دريافتي آنان حدود 16 ميلي��ون تومان تعيين 

شد. 

عقب نشيني مجلس از حقوق هاي نجومي به رغم بگم بگم ها!
سقف دريافتي مديران كشور از 24ميليون به 16ميليون تومان برگشت

اشكالات جدي در گزينش هاي دولتي 
رئي�س س�ازمان اداري و اس�تخدامي كش�ور گف�ت: اگرچ�ه 
رون�د عموم�ي فعاليت گزين�ش و گزينش�گران نيروي انس�اني 
در كش�ور با تصويب قواني�ن، آيين نامه ه�ا و مجموع�ه اقدامات 
انجام ش�ده، بهبود يافته و مثب�ت ارزيابي مي ش�ود، اما همچنان 
ام�روز ني�ز اش�كالاتي ج�دي در عملك�رد گزينش ه�ا داريم و 
ش�اهد عملكرد نامطلوب�ي در بعض�ي از بخش هاي آن هس�تيم. 
به گزارش خبرگزاري آريا، مهندس جمش��يد انص��اري در گردهمايي 
سراسري اعضاي هيئت هاي مركزي و مديران هسته هاي گزينش تهران 
اظهار داشت: متأسفانه برخي عملكردها در گزينش كشور نه با فرمايش 
عتاب آميز حضرت امام خميني)ره( در ارتباط با گزينش سازگار است و 
نه با موازين قانوني و آيين نامه اجرايي گزينش انطباق دارد.  وي افزود: 
برخي از اقدامات انجام شده متضمن حقوق قانوني شهروندان براي ورود 
به عرصه خدمتگزاري در دولت نيست.  عضو هيئت عالي گزينش كشور با 
اشاره به سابقه تاريخي مجموعه اقداماتي كه براي ساماندهي امر گزينش 
از ابتداي انقلاب اسلامي ايران صورت گرفته است، تأكيد كرد: امروز در 
جايي قرار گرفته ايم كه مي توانيم با گذشت سال ها از مجموعه اهداف و 
آرمان هايي كه از تشكيل گزينش مدنظر بوده است، در مقام قضاوت و 
با نگاه به مجموعه نيروي انساني دولت نتيجه گيري كنيم كه تا چه حد 
نظام اداري ما موفق بوده اس��ت و آيا امروز ميزان تعهد و پايبندي نظام 
اداري ما به ارزش هاي انقلاب اسلامي و همچنين سلامت و صلاحيت 
كاركنان نظام اداري در مقايسه با قبل تا چه ميزان بهبود يافته و احياناً 
چه فراز و نشيب هايي داشته است.  مهندس انصاري ادامه داد: قطعاً طي 
اين سال ها اهتمام و تلاش جدي در كشور مبذول شده است، به طوري 
كه چه از طريق مديريت دس��تگاه هاي اجرايي كه هرچه زمان گذشته 
مديراني صالح تر، س��الم تر و باورمندتر در نظام اداري شاهديم و چه از 
طريق هيئت هاي مركزي و هسته هاي گزينش و تلاش آنان و همچنين با 
بازنگري در معيارها و ضوابطي كه مورد عمل نظام اداري و مجموعه هاي 
گزينشي ما بوده است، مجموعه عملكردها مطلوب تر شده است اما اگر 
به ارزيابي واقعيت ها بنشينيم، نكات قابل ذكري نيز هست كه بايد بهبود 

يابد و پيگيري شود.  
--------------------------------------------------- 

افزايش 45 درصدي واردات خودرو
پس از برجام 

 348 و  ميلي�ارد   2 امس�ال  ماه�ه   11 در  مجم�وع  در 
كش�ور  وارد  مونت�اژي  و  كام�ل  دلار خ�ودروي  ميلي�ون 
ش�ده ك�ه 45 درص�د بيش�تر از رق�م س�ال گذش�ته اس�ت. 
بر اساس آمار گمرك، در 11 ماهه امسال50هزارو290 خودروي كامل 
به كشور وارد ش��ده اس��ت كه 16 هزار و 530  خودرو بيشتر از تعداد 
واردات در مدت مشابه سال قبل است. در 11 ماهه سال قبل 33 هزار و 
760 خودروي خارجي به كشور وارد شده بود. براي واردات بيش از 50 
هزار خودروي خارجي در سال جاري يك ميليارد و 277 ميليون دلار 
ارز از كشور خارج شده است. در 11 ماهه سال قبل فقط 840 ميليون 
دلار ارز بابت واردات خودرو مصرف ش��ده بود. بدين ترتيب در س��ال 
جاري 437 ميليون دلار ارز بيشتري صرف واردات خودرو شده است. 

همچنين گ��زارش مركز آم��ار حاكي از رش��د 37 درص��دي واردات 
خودروهاي مونتاژي در 11 ماهه سال جاري نسبت به مدت مشابه سال 
قبل است. در 11 ماهه امسال يك ميليارد و 71 ميليون دلار خودروي 
مونتاژي وارد كشور شده است. در مجموع در 11 ماهه امسال 2 ميليارد 
و 348 ميليون دلار خودروي كامل و مونتاژي وارد كشور شده كه 45 

درصد بيشتر از رقم سال گذشته است. 

و  نمايش�گاه ها  در  توليدكنن�دگان 
بازارچه ه�اي عيدان�ه ب�ه ج�اي تمرك�ز 
در ف�روش بايد ب�ه بازاريابي توج�ه كنند. 
امير راكبي كارشناس فروش و مشاور كارآفريني 
با بيان اين مطلب اظهار داشت: اگر چه بسياري 
از توليدكنندگان و فروشندگان از نمايشگاه ها 
و بازارچه هاي عيدانه ب��ه عنوان فرصتي براي 
فروش و كسب درآمد بيشتر بهره مي برند ولي 
همين نگرش مقطع��ي باعث رخوت و كاهش 
معاملات بازار در چند ماه اول س��ال مي شود.  
وي تصريح كرد: در تجارت مدرن، رويدادهاي 
مناس��بتي تنها به منزله فروش بيشتر نيست 
بلك��ه بازاريابي و كس��ب رضايت مش��تري از 
طريق قيمت مناسب، كيفيت بالاي محصول و 
برخورد مطلوب با مراجعه كننده باعث جذب 
مشتري هميشگي مي شود، درحالي كه برخي 
تصور مي كنند با افزايش قيمت محصولات در 

شب عيد مي توانند سود بيشتري كنند. 
 وي با اش��اره به اينكه فروش يك��ي از عوامل 
زيرمجموعه بازاريابي اس��ت، اف��زود: اگر چه 
فروش آخري��ن عملي��ات بازارياب��ي در يك 
معامله اس��ت ول��ي در عين حال ش��روع يك 
رابطه بلندمدت با مش��تري محسوب مي شود 
و فروش��ندگان بايد درصدد پيون��د دائمي با 
مشتريان باشند نه اينكه تلاش كنند محصول 
خود را به واس��طه نياز مشتري در شب عيد به 

چند برابر قيمت واقعي بفروش��ند.  وي ادامه 
داد: احساس شكست در ذهن مشتري يكي از 
موانع مهم بر سر راه خريد كردن است و نبايد 
انتظار داش��ت مراجعه كننده اي ك��ه يك بار 
شكستش داده ايد مجدد براي خريد برگردد و 
اين همان دليلي است كه برخي از فروشندگان 
همواره كم مشتري هستند.  راكبي ابراز كرد: 
فروشندگي، مجبور ساختن مشتري به خريد 
نيست، اگر چه در معامله هاي مناسبتي نظير 
خريد شب عيد بسياري خود را مجبور به خريد 
برخي محصولات حتي گران تر از قيمت واقعي 
مي دانند ولي فروشنده حرفه اي به دنبال حلقه 
ارتباطي با مشتري است و تلاش مي كند نياز 
مشتري را درك كرده، او را در انتخاب صحيح 
راهنمايي كند و به مش��تري ح��س اعتماد و 
پيروزي دهد تا در طول سال اين مراجعه كننده 

براي خريدهاي بعدي خود برگردد. 
اين كارش��ناس ف��روش اب��راز كرد: بيش��تر 
تصميمات مرب��وط به خريد عيد احساس��ي 
اس��ت و مردم احساس��ي تصميم مي گيرند و 
بعد با منطق اين تصميم را بررس��ي مي كنند. 
اگر فروش��نده اي بتواند در ذهن مشتري خود 
احساس پيروزي و رضايتمندي را ايجاد كند 
بايد مطمئن باشد كه فاتح معامله، بارديگر براي 
پيروزي مجدد برمي گردد و اين همان بازاريابي 

و فروشندگي حرفه اي است. 

  گزارش یک

    خبر

« درختى براى مادرم »  پویشى براى بهترین مخلوق خدا

350 هزار نهال جدید در اصفهان غرس مى شود

به جاي تمركز در فروش  به بازاريابي توجه كنيد!

نوبخت: يارانه نقدي 4ميليون و ۸5۳هزار نفر 
 تا اول بهمن قطع شد

س�خنگوي دولت از قط�ع يارانه نق�دي 4ميلي�ون و 853هزار و 
386 نفر تا تاريخ اول بهمن س�ال جاري خبر دادو گفت: سازمان 
هدفمندي يارانه ها و وزارت تع�اون، كار و رفاه اجتماعي از حذف 
يارانه كساني كه مستحق دريافت يارانه نيستند، بسيار استقبال 
مي كند اما اين گونه اجبارها جز اينكه نارضايتي ايجاد كند و به افراد 
نيازمند كه در عسرت هستند، فشار وارد آورد، چيز ديگري نيست. 
به گزارش تس��نيم، محمدباقر نوبخت سخنگوي دولت و رئيس سازمان 
برنامه و بودجه در نشست علني ديروز مجلس شوراي اسلامي، در جريان 
بررسي بخش هزينه اي لايحه بودجه س��ال 96 در مخالفت با پيشنهاد 
يكي از نمايندگان در خصوص حذف يارانه 20 درصد افراد جامعه تا پايان 
سال 96 گفت: در راستاي احكام قانوني و اينكه به صورت هدفمند منابع 
سازمان هدفمندي يارانه ها به اقشاري برسد كه نيازمند هستند، حذف 
يارانه خانواده هاي پردرآمد صورت گرفت.  وي با بيان اينكه تا تاريخ اول 
بهمن سال جاري يارانه نقدي 4 ميليون و 853 هزار و 386 نفر حذف شد، 
ادامه داد: مجلس نظر داشت يارانه افرادي كه درآمد بالاي 3 ميليون تومان 

در ماه داشته باشند، حذف شود. 
رئيس سازمان برنامه و بودجه كشور خاطرنش��ان كرد: استحضار داريد 
كه اين حكم به منزله اين است كه اگر فردي كه در تهران زندگي مي كند 
مستأجر باشد، بيمار داشته باشد يا فرزند او دانشجو باشد، اما كل درآمد 
ماهانه اش به 3 ميليون تومان برس��د، اين فرد ثروتمند تلقي  شود و بايد 

يارانه او قطع شود كه به نظر ما اين عادلانه نبود. 
نوبخت افزود: با اينكه ما يارانه 4 ميليون و 800 هزار نفر را براساس قانون 
حذف كرديم اما نامه هاي فراواني از دفاتر خود نمايندگان مجلس دريافت 
كرديم مبني بر اينكه يارانه بعضي از بازنشستگان آموزش و پرورش قطع 
شده است به اس��تناد اينكه كل درآمد ناخالص مربوط به اين خانوارها 3 
ميليون تومان بوده است.  سخنگوي دولت ادامه داد: اين حكم كه اجبار 
كنيم 20 درصد يارانه افراد جامعه حذف شود و با عنايت به اينكه 4 ميليون 
و 800 هزار نفر شناسايي شدند، لذا ناچار به حذف شديم، اما پس از آن 
با توجه به مداركي كه بعضي از اين افراد ارائه دادند، متوجه شديم حذف 
يارانه اين افراد واقعاً ظلم است و مجبور شديم مجدداً يارانه آنها را وصل 
كنيم.  نوبخت با بيان اينكه مجلس در تمام روند بررسي بودجه و برنامه 
ششم تلاش كرد به مردم خدمات برساند، گفت: اين نوع اجبار و مضاف به 
آنچه در حذف يارانه ها صورت گرفت نارضايتي وسيع ايجاد مي كند و مردم 
همه اينها را به حساب مجلس مي گذارند، ضمن اينكه دولت نيز حساب 
خود را از حساب مجلس جدا نمي داند بنابراين حذف گسترده يارانه افراد 

جامعه منجر به نارضايتي از نظام خواهد شد.
---------------------------------------------------

بخشودگي جرايم ديركرد
 فقط براي وام هاي زير ۱۰ ميليون

رئيس كل بانك مركزي گفت:منابع مالي براي اجراي مصوبه بخشش 
س�ود و جرايم ديركرد وام هاي بانكي كمت�ر از 1۰۰ ميليون تومان 
محدود است و اولويت فعلاً با بخشودگي وام هاي زير 1۰ ميليون است. 
ولي الله س��يف، درخصوص حضورش در نشس��ت ديروز كميس��يون 
اقتصادي مجلس شوراي اس��لامي گفت: ما ناگزير شديم دربخشنامه 
خود محدوديت هايي درخصوص بخش��ش س��ود و جراي��م ديركرد 
وام هاي بانكي داشته باش��يم، اما اولويت ها را در اجرا كنترل مي كنيم 
تا با آرامش مصوبه مذكور اجرايي ش��ود.  وي تصريح كرد:در جلس��ه 
روزگذشته براين اساس تصميم گيري شد كه به بانك ها ابلاغ شودكه 
اولويت اول درخصوص مصوب��ه مذكور اجرايي ش��ود و در اين رابطه 

فرصت داده شود. 
وي در پاسخ به اين سؤال مبني بر اينكه منظور از اولويت اول چيست؟ 
گفت: اين اولويت شامل بخشش سود و جرايم ديركرد وام هاي بانكي 
كمتر از 10 ميليون تومان است و درصورتي كه دراين زمينه اقدامات 

لازم انجام شود، اجراي اولويت دوم در دستوركار قرار مي گيرد. 
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